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Kilpailu 
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KILPAILUVALIOKUNTA 
 

Aika 11.9.2024, klo 15.00 

 

Paikka Sporttitalo, SUL:n toimitilat 

 

Läsnä Pekka Kuusisto puheenjohtaja 

 Lassi Etelätalo  Teams 

 Jarkko Finni, erik. kutsuttuna Teams 

  Anne Fröberg   Teams 

  Matti Haatainen Teams 

  Ari Honkanen  Taems 

Esa Kaihlajärvi  Teams 

Niklas Lieke  Teams 

  Hannu Nurminen Teams 

  Pasi Oksanen (5-10) Teams 

Harri Samuelsson Teams 

Tuomas Seppänen (1-6.1) Teams 

Juha Yrjänä  Teams 

Kim Österman  Teams 

Mika Muukka  sihteeri 

 

 Poissa Harri Heikkilä 

  Jani Tanskanen 

  Mika Tyrkkö 
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Kokouksen avaus Puheenjohtaja Pekka Kuusisto avasi kokouksen klo 15.01. 
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Kokouksen esityslista Hyväksyttiin esityslista. 
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Edellisen kokouksen pöytäkirja 

   

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
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Ilmoitusasiat 

 

4.1 Yleiset ilmoitusasiat 

 

  Kuultiin Mika Muukan yhteenveto seuraavista asioista:  

 

• Bronze-tason tuomariarvon ovat saaneet seuraavat henkilöt: Hannes 

Alarotu, Marko Honkaharju, Jukka Hosio, Maarit Lindberg, Tanja Taipale ja 

Mika Tuominen. 

• Tänä syksynä järjestetään mm. seuraavat kansainväliset koulutukset: 

tuomarin Silver-taso ja kilpakävelyn Bronze-taso. 

• Kerava-Sipoon, Kokkolan ja Lappeenrannan sisähallihankkeet ovat 

edenneet. Stadion-tason kentille tehdään runsaasti peruskorjauksia. Osa 

urakoista on jo käynnissä ja valmistuu tämän vuoden aikana. 

• Käytiin läpi Suomen arvokisahakutilanteet. EM 2030 -kisat Helsinki on 

päässyt kolmen hakijan joukkoon. Lopullinen päätös kisaisännyydestä 

tehdään keväällä 2026. Oulu on vetäytynyt U23 EM-kisan 2027 

hakemisesta. 

 4.2 Liittovaltuuston ja hallituksen info 

 

  Kuultiin Pekka Kuusiston yhteenveto seuraavista asioista: 

   

• Helsinki 2030 EM -hanke 

• Yleisurheilun suunta 2030 

4.3 Kilpakävelytoimikunnan raportti 

 

 Kuultiin Anne Fröbergin yhteenveto kilpakävelytoimikunnan kokouksesta 

 seuraavasti:  

 

• Kokous järjestetty 27. toukokuuta 

• Kenkää kenttää -tilaisuuksien suunnittelua 

• Tuomarikoulutuspäivä suunnitteilla 

• Mestaruuskilpailusääntöjen muutokset  
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Kilpailukalenterit 

 

 5.1 Vuoden 2025 arvokilpailukalenterin tilanne 

  

Käytiin läpi vuoden 2025 arvokilpailukalenterin tilanne: 

https://www.yleisurheilu.fi/kilpailukalenterit/  

 

Turun SM17-16 kisojen tarkka ajankohta on vielä selvityksessä, sillä jo 

päätetylle ajankohdalla on ilmennyt päällekkäisiä varauksia. Lopullinen 

ajankohta päivitetään arvokilpailukalenteriin, kun se on varmistunut. 

  

 5.2 Kilpailuiden pisteyttäminen 2024 

 

Käytetään WA:n valmista taulukkoa. Parhaat pisteet v. 2024 keräsivät Paavo 

Nurmi Games, Motonet GP Kuortane ja Motonet GP Tampere. 

Pisteet löytyvät osoitteesta: 

https://www.worldathletics.org/records/competition-performance-rankings  

 

 5.3 WA:n maksut maksamatta 

 

Kun kisajärjestäjä hakee WA:n kisaluokkaa omalle kisalleen, niin maksu WA:lle 

on 25 € per kilpailu. Valitettavasti osa kisajärjestäjistä on jättänyt maksut 

maksamatta huomautuksista huolimatta.  

 

Päätettiin, että niin kauan kuin kisajärjestäjä ei ole maksanut erääntyneitä 

WA:n maksuja, uusia WA:n kisoja ei puolleta. WA hyväksyy kilpailut, mutta se 

vaatii liiton puollon. 

 

 

6 

Kisajärjestäjät  

 

6.1 Raportit SM-kilpailuista 

 

Käytiin läpi raportit seuraavista kilpailuista: 

 

• Kalevan kisat, Vaasa 

• SM M/N15-14, Helsinki 

• SM M/N22-19, Riihimäki 

• SM M/N17-16, Kuortane 

• SM-moniottelut, Laitila ja Uusikaupunki 

• Ruotsi-ottelu, Helsinki 

• SM-viestit, Espoo 

https://www.yleisurheilu.fi/kilpailukalenterit/
https://www.worldathletics.org/records/competition-performance-rankings
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6.2 Tulevat SM-kisat 

 

SM-kisojen alueellisessa kiertojärjestyksessä SM-moniottelut 2025 kuuluvat 

pohjoiselle alueella. Sieltä ei kuitenkaan tullut yhtään hakemusta, joten kisat 

avattiin uuteen hakuun v. 2022 lopulla. 

 

Nyt on lopulta saatu kaksi pätevää hakijaa; Janakkalan Jana ja Riihimäen Kisko.  

 

Päätetiin esittää hallitukselle Janakkalan Janaa ja Riihimäen Kiskoa SM-

moniottelujen 2025 järjestäjiksi. 

 

6.3 Espoon Kalevan kisojen 2025 päivittäinen lajijakauma 

 

Esiteltiin Espoon Kalevan kisojen alustava päivittäinen lajijakauma. Valiokunta 

antoi muutamia evästyksiä, kuten parin kenttälajin finaalit tulisi järjestää jo 

kilpailujen ensimmäisenä päivänä, perjantaina, mm. TV-lähetysten vuoksi. 

Tuomarineuvoston puheenjohtaja vie asian eteenpäin kisajärjestäjille. 

 

Tarkempaan graafiseen aikatauluun palataan valiokunnan seuraavassa 

kokouksessa. 

 

6.4 SM-kisoihin nimettävät toimihenkilöt vuodelle 2025 

 

Nimettiin seuraavat henkilöt tuomarineuvoston puheenjohtajiksi vuodelle 

2025: 

 

SM M/N22-19, Helsinki  Pekka Kuusisto  

SM M/N17-16, Turku  Hannes Alarotu 

SM P/T15-14, Lempäälä  Maarit Lindberg 

SM-viestit, Lahti  Niklas Lieke 

SM-maastot, Vöyri  Ari Honkanen 

 

 6.5 Tuomarineuvostojen kokoonpanot jatkossa 

 

Tuomarineuvostojen jäsenten valinnat SM-kisoihin on perustunut seuraaviin 

vaatimuksiin: pätevyys, pääsääntöisesti yksi tehtävä per kausi, halukkuus, 

soveltuvuus ja asuinpaikan läheisyys kisapaikkakuntaan. Näiden vaatimusten 

toteuttaminen on kuitenkin käynyt osittain mahdottomaksi, koska valittavien 

joukko on pienentynyt. 

 

Päätettiin perustaan ryhmä, joka jatkossa tarkastaa vaatimukset, suunnittelee 

kokoonpanot ja esittää ne kilpailuvaliokunnalle. Ryhmään valittiin Niklas Lieke, 

Juha Yrjänä ja Mika Muukka. 
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6.6 SM-kisoihin liittyvät esitykset kilpakävelyissä 

 

SUL:n kilpakävelyvalmennus esittää seuraavia kohtia kilpailuvaliokunnalle: 

 

1. Ulkolaisten kävelijöiden osallistumismahdollisuus kilpakävelyn SM- 

maantiekisoihin Porissa 21.9: Olemme saaneet alustavia kyselyitä 

ulkomaisilta urheilijoilta osallistumiseksi Porin SM maantiekävelyihin. 

Esitetään tätä hyväksyttäväksi, mikä samalla nostaa kilpailun tasoa, eikä 

kuitenkaan heikennä Suomalaisten kävelijöiden ranking-pisteitä. Asia on 

käsitelty SUL valmennuksen kanssa ja kisajärjestäjien kanssa ja esitys on 

yhteinen.  

Kilpailuvaliokunta hyväksyi esityksen. 

 

2. Naisten 35 km kävelyn rankinpisteiden SM-arvon kisa Saksan Zittaun 

kisaan 26.10:  Koska ei järjestetä SM-kisoja kilpakävelyn naisten 35 km 

matkalle, esitetään ranking-pisteiden osalta nimettäväksi Saksan Zittaun 

kisa 26.10 maan mestaruuskisan arvoiseksi. Tämä on tärkeää Tokion 

ranking-pisteiden näkökulmasta, jotta Suomalaiset kävelijät ovat samassa 

kilpailutilanteessa kuin muiden maiden urheilijat. Asia on käyty SUL 

valmennuksen ja kävelyn kärkiurheilijoiden ja valmentajien kesken läpi.  

Kilpailuvaliokunta hyväksyi esityksen siten, että kisasta ei jaeta SM-

mitaleita eikä siitä saada pisteitä eri seurojen välisiin kilpailuihin.  

 

6.7 Kilpailulupa- ja SM-kisojen ilmoittautumismaksut vuodelle 2025 

 

Päätettiin kilpailulupa- ja SM-kisojen ilmoittautumismaksut vuodelle 2025:  

https://www.yleisurheilu.fi/saannot-ja-ohjeet-2/ohjeet-ja-ohjeistot/  

 

 6.8 Huoltaja- ja valmentajakortit SM-kisoissa 2025 

 

  Päätettiin huoltaja- ja valmentajakortit SM-kisoihin 2025:  

  https://www.yleisurheilu.fi/saannot-ja-ohjeet-2/ohjeet-ja-ohjeistot/   
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Säännöt ja ohjeet 

 

 7.1 Mestaruuskilpailusääntöjen päivitys 

 

Niklas Lieke esitteli työryhmän esityksen. Kokouksessa saatiin muutama kohta, 

joita päätettiin muuttaa, kuten lankkukameroiden pakollisuus ja M/N19-sarjan 

kestävyysmatka. Lisäksi sääntöihin kirjataan menettely korvaavan urheilijan 

ottamista loppukilpailuihin. Tämä kohta kierrätetään vielä 

tuomarineuvostojen 2024 puheenjohtajilla. Samalla päätettiin, että Juha 

https://www.yleisurheilu.fi/saannot-ja-ohjeet-2/ohjeet-ja-ohjeistot/
https://www.yleisurheilu.fi/saannot-ja-ohjeet-2/ohjeet-ja-ohjeistot/


6 

 

Yrjänän vetämä aitatyöryhmä ottaa kantaa yleisten sarjojen aitajuoksuviestin 

määrityksiin.    

 

Seuraavaksi muutosesitys viedään hallitukselle päätettäväksi. Kirjallinen 

sääntö on tarkoitus valmistua tämän vuoden puolella. 

 

 7.2 Tuomarineuvoston hyväksynnällä SM-kisoihin 

   

Käytiin läpi Pasi Oksasen valmistelema kirjallinen ohje, joka koskee 

tuomarineuvoston hyväksyntää SM-kisoihin osallistuville urheilijoille, joilla ei 

esim. ole tulosrajaa tehtynä. Sovittiin, että valiokunnan jäsenet käyvät ohjeen 

läpi. Asia päätetään seuraavassa valiokunnan kokouksessa. 

 

7.3 SE-säännöt 

 

Päätettiin, että Suomen ennätysilmoitukseen tulee liittää kuva kengästä. 

 

Lisäksi päätettiin selvittää, tulisiko 15 ja 14-v. sarjojen Suomen ennätykset 

virallistaa. 

 

 7.4 Ulkopuolella kilpaileminen yli-ikäisenä 

 

Kilpailuvaliokunta oli 1/2024 kokouksessa päättänyt, että kilpailun 

ulkopuolisena ei saa kilpailla, mikäli on yli-ikäinen kyseiseen sarjaan. 

 

Kilpailuvaliokunta oli myös päättänyt 3/2018 kokouksessaan, että SM-

moniotteluihin voi osallistua yleisen sarjan urheilija 22-sarjaan tietyillä 

edellytyksillä. Näin oli toimittu tämän vuoden SM-moniotteluissa. Tämä asia 

korjaantuu automaattisesti mestaruuskilpailusääntöjen päivityksen 

yhteydessä. 

 

Valiokuntaan oli saapunut myös pyyntö käsitellä ulkopuolella kilpailemista 

ohjetta uudestaan. Riittäisikö pelkkä suositus, joka oli aiemmin ohjeissa, vai 

pitäisikö kielto säilyttää ehdottomana? 

 

Kuluvan kesän kokemusten perustella ongelmat ovat hävinneet, kuten 

muutoksella haluttiin. Todettiin myös, että ohjeen tulisi koskea kaikkia 

ikäsarjoja. Erillisten ohjeen laatiminen eri sarjoille ei ole mielekästä eikä 

järkevää. 

 

Todettiin, että eri sarjoja voidaan yhdistää esim. samaan erään tai ryhmään. 

Helpoin tapa on lisätä oma sarja kilpailun ohjelmaan tai master-urheilijoiden 

osalta yleinen sarja, jotta voidaan kilpailla nykyisten ohjeiden mukaisesti. 

 

Näiden asioiden perusteella ohjetta ei muutettu.   
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Tuomari- ja kisajärjestäjäkoulutus 

 

8.1 Tulevat koulutukset 

 

  Kilpakävelyn tuomarikoulutuspäivä järjestetään 5. lokakuuta Lempäälässä. 

 

 8.2. NAR-tason tuomarit 

 

  Kirjataan aina vuoden viimeisessä kokouksessa NAR-tason tuomarit.  

 

Samalla todettiin, että NAR-tason koulutuksissa on käynyt vain vähän 

osanottajia. Pätevyys tulee pakollisiksi v. 2026 ylemmän tason kotimaisissa 

kisoissa.  

 

Aiemmin on todettu, että koulutuksiin saadaan osanottajia itseohjautuvasti, 

mutta kokemuksen perusteella tämä ei riitä. Koulutusta tulee markkinoida 

painokkaammin. Samalla todettiin, että koulutuksen sisältö ei ole vaikea. 

 

8.3 Korttien/todistusten myöntäminen 

 

Myönnettiin seuraaville henkilöille maalikameran lukijan 1-luokan pätevyys: 

 

Juha Kasari  Seinäjoen Seudun Urheilijat  

Jesse Mölsä  Toijalan Vauhti 

Pasi Svinhufvud Lempäälän Kisa Yleisurheilu 

Jarkko Uitto  Lappeenrannan Urheilu-Miehet 
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Seuraava kokous 12. marraskuuta 2024 klo 15.00. 
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Kokouksen päätös Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.10. 

 

 

 

JAKELU  Kilpailuvaliokunta 

  Liittovaltuusto 

Hallitus 

 Henkilökunta 

 Piirien puheenjohtajat 

 Piirien kilpailutoimikuntien puheenjohtajat 

 Tilastopaja 


